
BESTYRELSE:
Henrik Harmsen, Slagelse - 4015 8919
formand
Anni Rønman, Viby Sj. - 2274 1896
Charlotte Holm-Busk, Roskilde - 4055 9244
Jens Lætgaard, Himmelev - 4057 2519
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Nicole Nielsen, Tune - 2481 6152
Minna Ørdam, Holbæk - 2241 7884
Susanne Kleist, Roskilde - 2214 5116

SUPPLEANTER:
Bjørn Anderson, Nakskov - 4063 0513
Susanne Kristensen, Skælskør - 4079 2327
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Generalforsamlingen afholdes onsdag, den 9. oktober 2024 kl. 20:15
på Hotel Comwell Strand, Strandvejen 111, Køge.

Kl. 18:00 2-retters middag i Restauranten*
Kl. 19:30 Tryllekunstner Peter Jakobsen
Kl. 20:15 Generalforsamling

*Deltagelse i middagen er gratis, men kræver bindende tilmelding - sms til 27591939

Dagsorden:

1. Valg af dirigent
2. Regionsformandens mundtlige beretning - skriftligeberetning på næste side.
3. Særlige emner
4. Godkendelse af regnskab for 2023
5. Forelæggelse af budget for 2025

a) Fastsættelse af regionsforeningskontingent
b) Fastsættelse af honorarer

6. Valg af formand
7. Valg af yderligere bestyrelsesmedlemmer og evt. suppleanter
8. Valg af repræsentanter til lokale og regionale råd.
9. Valg af to kritiske revisorer og evt. suppleanter
10. Eventuelt
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FORMANDSBERETNING RSTF 2023/2024

Kære medlemmer.

Igen er der gået et år i Region Sjællands
Tandlægeforening (RSTF). Det har været et år præget af
spændende faglige begivenheder, men også
udfordringer i forhold til medlemsinvolvering.

En af de centrale aktiviteter i årets løb har været vores
initiativ om at invitere medlemmerne til hvert andet
bestyrelsesmøde. Formålet med disse møder har været
at skabe en ramme for faglig fordybelse og socialt
samvær. Ved disse lejligheder har vi inviteret til middag,
efterfulgt af et fagligt indlæg og afsluttende samtaler
med kollegerne. Foredragene har dækket “delegering til
klinikassistenterne” og “Hvad gør du, når der kommer
koks i klinikken”. Begge emner inden for tandlægefaget,

som angår os alle, og som burde kunne tiltrække mange
ansatte, såvel som ejere.

Medlemsdeltagelsen er gratis for deltagerne, men det
kræver jo, at man møder op.

På trods af vores bedste bestræbelser har deltagelsen fra
medlemmerne desværre ikke været så høj, som vi havde
håbet. Vi har løbende evalueret og justeret formatet,
men det har ikke formået at tiltrække det ønskede antal
deltagere. Vi overvejer derfor i det kommende år at
ændre på tilgangen, enten ved at gøre arrangementerne
mere fleksible eller ved at fokusere på andre former for
medlemsengagement.

Selvom deltagelsen har været lavere end forventet, vil vi
gerne takke de medlemmer, der har deltaget. Jeres input
og engagement har været yderst værdsat, og vi ser frem
til at fortsætte dialogen med jer.

Samtidig er mødeformen også med til at nedbryde den
afstand - oplevet eller reel - som der kan være mellem
medlemmer og bestyrelse.

Det er lidt ligesom med Folkekirken. Man kommer der
til barnedåb, konfirmation, jul og begravelse, og betaler
i øvrigt kontingentet uden at stille spørgsmålstegn.

Formålet med at møde kollegerne er også at forsøge at
øge kommunikationen mellem os. Kender du din nabo,
er det også meget nemmere lige at tage fat i telefonen og
tage en snak, hvis der opstår et problem.

Bestyrelsen er der, hvor vi samler trådene for de ting
der sker i foreningen.

I region Sjællands bestyrelse sidder formanden for
tandlægeforeningen, og vi har derudover endnu et
medlem i hovedbestyrelsen. Informationsvejen til os fra
Hovedbestyrelsen er derfor fin og god.

Vi har et medlem i efteruddannelsesudvalget, som
tilrettelægger årskursus og symposium.

Vi har et medlem i klinikejerudvalget, der dels står for
overenskomster, men også repræsenterer klinikejerne.

Vi har ligeledes et medlem i PATU -
privatpraktiserende tandlægers udvalg, der varetager de
ansatte tandlæger i privat praksis’ interesser.

Dertil kommer, at formanden har kontakt med de
andre regionsformænd løbende, og naturligvis træder
han også i funktion, når og hvis sager skal diskuteres i
det bredere ledelsesforum i foreningen.

Det kan lyde lidt langhåret, men er i virkeligheden en
meget bevægelig og agil organisation, der kendetegner
tandlægeforeningen.

Hvert andet år er der Hovedgeneralforsamling (HGF) i
tandlægeforeningen.

Det betyder, at de repræsentanter, som RSTF sender til
HGF er de bestyrelsesmedlemmer, som vælges på de
kommende regionale generalforsamlinger.

RSTF har 8 bestyrelsesmedlemmer, og for tiden har vi 2
suppleanter. Det kan lyde af meget, men hvis vi ikke har
suppleanter nok, kan vi risikere ikke at have deltagere
nok på HGF, og dermed tabe stemmekraft.

Det er derfor et rigtig smart sted at begynde sit
foreningsliv som suppleant. Du er med til alle
bestyrelsesmøder på lige linje med de valgte
medlemmer, og du er også med i informationsloopet.

Du er også med til HGF, dog uden stemmeret, med
mindre din suppleantrolle bliver aktiv.

Dertil kommer, at mange suppleanter til
bestyrelsesmøderne også sikrer en god bredde i
diskussionen. F.eks. er der kun 6 valgte medlemmer i
region Nord, så der er det endnu vigtigere.

Fagbevægelsen har for længe siden lært, at det at stå
sammen er det, der giver styrke. Det gælder også for os
tandlæger.
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Vi kan sagtens hver for sig give udtryk for vores
utilfredshed med dette eller hint på de sociale medier.
Effekten er bare den samme, som at råbe i en øde skov.
Det er dybest set kun komprimeret luft, der forlader
kroppen, og det får som bekendt ingen træer til at falde
om.

Vi bliver daglig mødt med nye krav og bestemmelser
far lovgivers og myndigheders side.

Det er kun gennem forening af kræfterne og lang og
vedholdende træk, at den slag sting kan modvirkes.

F.eks. tog det er par år at få ophævet kravet om
patientsamtykke ved overdragelse af patientkartoteker
til en kollega.

Der er masser at tage fat på. F.eks. er flere produkter
forsvundet fra det Europæiske marked, fordi de, selvom
de allerede har været på markedet længe, ikke har villet
investere tid og penge i en en ny godkendelse, som man
nu kræver for alle produkter på det europæiske
marked. (Her er det patienten der taber, og tandlægen,
der får et dårligere produkt).

Den enkelte tandlæge står fuldstændig magtesløs
overfor en sådan beslutning.

Man kan også lufte sin frustration over mængden af
bestemmelser, men det er kun, når vi står sammen
mange nok, at det bliver muligt for os som
tandlægestand at mønstre den styrke der skal til, for at
vi bliver hørt på det politiske plan.

Det er derfor, det er så vigtigt, at du engagerer dig
fagligt og politisk, for at du kan være med til at styrke
den indsats, der foregår på det politiske plan i TF.

Når du tager et kig på tandlægeforeningens
hjemmeside, ser du, at der er utrolig mange emner,
som hver for sig er resultatet af mange års arbejde, og
som hver for sig er en ren guldgrube af information.
Der er noget for enhver. Tag engang og klik ind på
https://www.tandlaegeforeningen.dk og brug 5
minutter på at kigge rundt.

Sidst men ikke mindst opfordrer jeg dig til at komme
til middag med efterfølgende underholdende indslag
og generalforsamling i Køge:Onsdag, den 9/10 kl. 18
på Comwell Strand, Køge.

Vi ser frem mod det kommende år med optimisme og
håber, at vi kan finde nye måder at engagere jer, vores
medlemmer, endnu mere. Jeres stemme og deltagelse er
afgørende for, at foreningen kan vokse og udvikle sig.

Tak for et godt år. Vi glæder os til at møde flere af jer til
kommende arrangementer i 2025.

Med venlig hilsen,
Bestyrelsen i RSTF - Region Sjællands
Tandlægeforening
Henrik Harmsen, Formand



Ad pkt. 3 2 emner: Dimitendpakke og Kontingentstruktur

Ad pkt. 4 Regnskabet for foreningsåret 2023 findes på næste side, underskrevet af de valgte revisorer.

Ad pkt. 5 Forelæggelse af budget for 2025
a) Bestyrelsen foreslår uændret kontingent: kr. 1.050.
b) Bestyrelsen foreslår uændret honorar:

formanden honoreres med kr. 93.800
forretningsfører honoreres med kr. 128.200
medlemmer af Samarbejds- og Koordinationsudvalget modtager særlig godtgørelse efter TF’s takst.
Der udbetales kørselsgodtgørelse efter statens takst i forbindelse med deltagelse i godkendte møder.

Ad pkt 6. Bestyrelsen foreslår valg af Henrik Harmsen, Slagelse

Ad pkt 7. Bestyrelsen foreslår, at der vælges yderligere 7 bestyrelsesmedlemmer plus 2-4 suppleanter.
Kandidatliste - opstillet i alfabetisk orden:
Anni Rønman
Bjørn Anderson
Charlotte Holm-Busk
Jens Lætgaard
Kit Vibe-Hastrup
Nicole Nielsen
Minna Ørdam
Susanne Kleist
Susanne Kristensen

Ad pkt 8. Der er valg til KEU, OATU og PATU i lige år (år med generalforsamling i TF).

Bestyrelsen foreslår valg af Kit Vibe-Hastrup til KEU, Minna Ørdam til PATU. Valg til OATU er vacant.

Der er valg til 2 udvalg: EUU og SUU.
Bestyrelsen foreslår valg af flg. personer for 1 år:
EUU: Jens Lætgaard
SUU: Charlotte Holm-Busk

Ad pkt 9. Bestyrelsen foreslår valg af Jan Nicolajsen, Næstved, og Allan Bo Svendsen, Nyk. F.
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AKTIVER 2023 AKTIVER 2022

Finansielle anlægsaktiver Finansielle anlægsaktiver
Obligationsbeholdning 693.293,33 kr. Obligationsbeholdning 780.497,54 kr.
Kursgevinstertotalt 42.023,05 kr. Kursgevinstertotalt 87.204,21 kr.-
Finansielleanlægesaktiverialt 735.316,38 kr. Finansielleanlægesaktiverialt 693.293,33 kr.

Likvidebeholdninger Likvidebeholdninger
Investeringskonto 75,54 kr. Investeringskonto 75,54 kr.
Kursuskonto - kr. Kursuskonto 2,25 kr.
Driftskonto 289.854,56 kr. Driftskonto 314.373,38 kr.
Likvidebeholdningerialt 289.930,10 kr. Likvidebeholdningerialt 314.451,17 kr.

Aktiveri alt: 1.025.246,48kr. Aktiveri alt: 1.007.744,50kr.

PASSIVER 2023 PASSIVER 2022

Kapitalkonto 1.januar2022 294.754,63 kr. Kapitalkonto 1.januar2021 294.754,63 kr.
Åretsresultat 19.508,15 kr.- Åretsresultat 37.014,63 kr.-
Kapitalkonto 31.december2022 275.246,48 kr. Kapitalkonto 31.december2021 257.740,00 kr.

Jyske BankPengeplan 750.000,00 kr. Jyske BankPengeplan 750.000,00 kr.

Passiveri alt: 1.025.246,48kr. Passiveri alt: 1.007.740,00kr.

STATUSPR. 31.DECEMBER2022STATUSPR. 31.DECEMBER2023
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INDTÆGTER:

Kontingent 440.000,00kr.
Kursusindtægter 100.000,00kr.
Udbytte Pengeplan 25.000,00kr.

INDTÆGTERI ALT: 565.000,00kr.

UDGIFTER:

Kontorhold,edbetc. 2.000,00kr.
Renter oggebyrer 200,00kr.-
Honorarer formand/sekr. 222.000,00kr.
Diæter ogkørselstilskud 20.000,00kr.
Bestyrelses- ogmedlemsmøder 50.000,00kr.
Internatmøde 45.000,00kr.
Regionsformandsmøder 30.000,00kr.
Regionsgeneralforsamling 35.000,00kr.
HGF 2024 15.000,00kr.
Kursusudgifter 150.000,00kr.
Repræsentation 1.000,00kr.
Forsikringer 1.800,00kr.

UDGIFTERIALT: 571.600,00kr.

ÅRETSRESULTAT: 6.600,00kr.-

BUDGETFORSLAG2025


